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تیم پرطرفدار تراکتورسازی در فصل جاری عملکرد قابل قبولی نداشت. این 
تیم فصل گذشته را تا یك قدمی قهرمانی هم پیش رفت اما در لحظات پایانی 
آخرین مســابقه لیگ، طی اتفاقاتی عجیب و دراماتیــک، بازی برده مقابل 
نفت تهران را با تســاوی عوض کرد تا به جای کسب جام روی سکوی دومی 
بایستد و هواداران پرشور این تیم در حسرت قهرمانی لیگ برتر باقی بمانند.  
تیم سرخ پوش شــهر تبریزی که قهرمانی جام حذفی و نائب قهرمانی لیگ 

برتــر را در کارنامه دارد فعلا در میانه پایین جدول قرار دارد.  

رفت و برگشت تونی
تونی اولیویــرا تاکنــون در مقاطع مختلف هدایــت تیم تراکتورســازی را بر 
عهده داشــته اســت و نکته جالــب اینکــه در فاصله ای که وی ســرمربی 
تراکتورســازی نبوده، پیشنهادی از تیم های پرتغالی یا دیگر کشورها نداشته 
و خانه نشین بوده اســت. وی در ابتدای حضور در دوره جدید مربیگری اش 

در تراکتورســازی، نســبت به دریافت مطالبات خود پیگیر بــود اما ظاهرا 
این بــار هم پای مشــکلات مالــی در میان اســت. در روزهای 

گذشته بحث شــکایت تونی اولیویرا، ســرمربی کنونی 
تیم تراکتورســازی، از این تیــم بابت طلبی که از 

گذشــته برای این مربی باقی مانده است نقل 
محافل ورزشــی شــده و حتی در بعضی از 

مطالــب، صحبت از کســر 6 امتیاز از این 
تیم است، به همین دلیل محمدحسین 

جعفری، مدیرعامل سابق سرخ پوشان 
تبریز طی نامه ای بــه هیات مدیره این 

باشــگاه با ارائــه توضیحات و ســندی و 
از آن بــه عنوان نخســتین ســند خود در 

این زمینه یاد می کنــد و عنوان می کند از 
دوران وی تونــی 48 هــزار دلار از این تیم 

طلبکار بوده اســت. تونی کــه در این فصل 
نتایج خوبی بــه همراه تیم پرطرفــدار تبریزی 

کسب نکرده، با توجه به مشکلات مالی به دنبال 
جدایی است. از طرف دیگر بحث های مدیریتی 

باشگاه تراکتورســازی نیز باعث شده تا مشکلات 
این باشگاه دوچندان شود.

خداحافظی تونی
تمرین روز 14 آذر تراکتور در شــرایطی برگزار شد که 

ســرمربی پرتغالی در رختکن به بازیکنان اعلام 
کرد قادر به ادامه همکاری با تراکتور نیست. 

تراکتوری ها با خــودداری تونی از تمرین 
دادن تیم با دســتیاران او، رحیم زاده و 

پژمان شروع به تمرین کردند. جالب 
اینکه مدیرعامــل تراکتوری ها با 

تماس بــا تونی بــه او اعلام کرد 
استعفای شــفاهی وی را قبول 

ندارد و او باید به طور کتبی اســتعفا بدهد؛ درخواســتی که باعث شد اولیویرا 
کنار زمین بیایــد و تمرین را زیرنظر بگیرد. تونی البته روز بعد از آن نیز به رغم 

استعفا، بازهم تمرینات را زیر نظر گرفت.

بازگشت قلعه نویی به لیگ برتر؟!
در روزهای گذشــته از امیر قلعه نویی و حســین فرکی بــه عنوان گزینه های 
اصلــی هدایــت تراکتورســازی در ادامــه فصل نام برده می شــد. عباســی 
مدیرعامل باشــگاه تراکتورســازی تبریز گزینه های احتمالی جانشینی تونی 
اولیویرا سرمربی پرتغالی این تیم را اعلام و از تمایل جدایی این مربی خبر داد. 
سعید عباسی گفت: ما از تونی خواسته بودیم تا در این سه بازی باقیمانده نیم 
فصل هم کنار تیم باشد ولی شرایطی به وجود آمد که ممکن بود وضعیت بدتر 
از قبل شود و به همین دلیل مجبور شدیم که با استعفای وی موافقت کنیم. 
اکنون نیز گزینه های ســرمربیگری ما زیاد نیست. باشگاه تراکتورسازی به 
دنبال جایگزینــی برای این مربی پرتغالی اســت که 
در این رابطه تعــداد پنج گزینــه مد نظر 
قرار گرفته و کارنامه آنها در دست 
بررسی اســت. عباسی اعلام 
کــرد: احــد شــیخ لاری، 
غلامرضــا باغ آبــادی و 
رسول خطیبی به عنوان 
گزینه هــای بومــی و 
و  فرکــی  حســین 
امیر قلعــه نویی 
بــه عنــوان 

گزینه های غیربومی مد نظر باشــگاه تراکتورسازی هستند.
به هر حــال تونی قرار اســت روز جمعه ایــران را به مقصد پرتغــال ترک می 
کنــد و گفته می شــود امیــر قلعه نویی ســرمربی ســابق اســتقلال جدی 
تریــن گزینه هدایــت تراکتورســازان اســت ضمن اینکــه این تیم بــا قلعه 
 نویــی نتایج خوبی در لیگ برتر کســب کــرد و به اولین نائــب قهرمانی خود 

دست یافت.

پایان عصر پرتغالی ها؟!
در فوتبال ایران شــاهد حضور مربیــان پرتغالی در تیــم ملی و خصوصا 
تیم های باشــگاهی بوده ایم. هر کدام از این مربیان کارنامه ای از خود 
به جا گذاشــتند کارنامه ای که چندان جالب نبوده اســت.  در ســالهای 
گذشــته کاســیمیرو پرتغالی پس از قهرمانی در لیــگ یک با نفت آبادان 
و صعود به لیگ بر تر دیگر پرفروغ ظاهر نشــد تــا اینکه از این تیم اخراج 
شد و ســپس مدت کوتاهی در شــهرداری بندرعباس بود و سپس راهی 
کشــورش شــد. بعد از او تونی اولیویرا به ایران آمد که یک جام حذفی و 
کتور را کســب کرد ولــی موفقیت های او تداوم دار  نایب قهرمانی را با ترا
نبود تا جایی که مجبور به اســتعفا شــد و در آســتانه جدایی قــرار گرفته 
اســت. ســپس نوبت به کارلوس مانوئل در نفت آبادان رســید که پس از 
یک فصــل و نیم حضــور در نفت و کســب نتایج ضعیف بالاخــره برکنار 
شد و ســپس آخرین نفر پائولو آلوز بود که امســال به فوتبال ایران آمد و 
هدایت نســاجی قائمشــهر را به عهده گرفت و پس از چند هفته و کسب 
نتایج ضعیف از نســاجی اخراج و راهی کشورش شــد.  در این بین هنوز 
هدایت تیم ملی بزرگســالان ایران را یک پرتغالی معروف بر عهده دارد. 
کارلوس کی روش بر خــلاف اقبال عمومی، از حمایــت مدیران و البته 
تعداد زیادی از پیشکســوتان برخوردار نیســت. وی در ماه های گذشته 
مشــکلات زیادی داشــته و حتی تا یــک قدمی جدایــی از تیم ملی 
نیز رفت اما این اتفــاق رخ نداد. کی روش حالا در مرخصی 
50 روزه اش به ســر مــی برد و باید دیــد می تواند تــا پایان 
مســابقات مقدماتی جــام جهانی و جام ملتهای آســیا روی 
نیمکت تیم ملی بنشــیند یا جای خــود را به مربی دیگری 
می دهد؟! شــواهد و قرائن نشان می دهد عصر 
پرتغالی هــا در فوتبال ایــران رو به پایان 

است.

خبر آخر

چهره روزاینستوگرافی

تصاویر هوایی از زمین اصلی 
بهترین تیم آسیا؛ این کابوس 
ملی پوشان فوتبال ایران است.

تیتر دو

 آغاز بدنسازی بهداد 
از هفته آینده

رئیس کمیته پزشــکی فدراســیون وزنه بــرداری در 
تشــریح وضعیت بهداد ســلیمی بعد از انجام عمل 
جراحی گفت: هنــوز نمی توان زمــان دقیقی برای 
بازگشت وی به میادین تعیین کرد اما تلاش می کنیم 

این اتفاق زودتراز 6 ماه بیفتد.
داود باقری در گفتگو با خبرنگار مهر با یادآوری اینکه 
بهداد بلافاصله و یک روز بعد از عمل کار فیزیوتراپی 
زانوی خود را آغاز کرد، اظهارداشــت: اولویت کار ما 
برای رساندن هر چه سریعتر سلیمی به شرایط تمرین 
و مسابقه فیزیوتراپی بود که خوشبختانه به طور منظم 
و بی وقفه دنبال می شــود. بهداد روزی یک جلســه 
فیزیوتراپی دارد. البته علاوه بر این به دو فاکتور مهم 
دیگر که تاثیر گذار در وضعیت نهایی وی اســت هم 

توجه زیادی داریم.
وی در این رابطه ادامه داد: تغذیه بهداد سلیمی زیر 
نظر یک متخصص تغذیه تحت کنترل است. به هر 
حال بهداد در دسته سنگین وزن کار می کند، اگر به 
مســئله تغدیه وی در این دوران که تمرینی ندارد، بی 
توجهی شــود منجر به افزایش بافــت چربی در بدن 
وی خواهد شــد و این یعنی اضافه شدن یک مشکل 
به مشــکلاتی که فعلا بــرای بازتوانــی کامل بهداد 
سلیمی با آن مواجه هستیم به خصوص اینکه اصلا 
زمانی نداریم که بخواهیم بخشی از آن را هم صرف 
کاهــش وزن کنیم. از طرفی در کنار مســئله تغذیه، 
وضعیت روحی و روانی این وزنه بردار را هم به شدت 

کنترل می کنیم. 
»بهداد ســلیمی چه زمــان آماده بازگشــت کامل به 
میادین می شود؟«، رئیس کمیته پزشکی فدراسیون 
وزنه برداری در پاسخ به این پرسش خبرنگار مهر که 
البته پرســش متداول این روزها در مورد وزنه برداری 
و شــخص وی اســت، گفت: زمان مــورد نیاز برای 
بازگشــت به میدان ورزشــکاری که عمــل جراحی 
اینچنینی انجام داده 6 ماه است اما تمام تلاش ما این 
است که این مدت زمان را برای بهداد سلیمی کاهش 
داده و او را زودتر از 6 ماه آماده بازگشــت کنیم. با این 
حال نمی توان در مورد زمان دقیق صحبتی کرد. این 
موضوعی است که به تدریج و در مسیر پیشرفت کار 

می توان در مورد آن نتیجه گیری کرد. 

 قطر ۱۱۷ میلیون پوند 
برای میزبانی جام جهانی 

۲۰۲۲ پرداخته بود
برنامه پانورامای بی بی ســی اعلام کرده اســت قطر 
برای کســب میزبانی جــام جهانی در ســال ۲0۲۲ 
بیش از 11۷ میلیون پوند هزینه کرده اســت. برنامه 
مســتند پانوراما که از شــبکه تلویزیونی بی بی ســی 
پخش می شــود ادعا کرده قطر حداقل 11۷ میلیون 
پونــد بــرای موفقیــت در کســب عنــوان میزبانی 
رقابت های جام جهانی ۲0۲۲ در این کشور، هزینه 
کــرده و به مقامات رشــوه پرداخت کرده اســت. لرد 
ترایسمن رییس پیشــین فدراسیون فوتبال انگلیس 
که مســئولیت تلاش انگلیس برای کســب عنوان 
میزبانی جام جهانی را برعهده داشــت گفت این پول 
تقریبا 6 برابر پولی است که انگلیس هزینه کرد تا با به 
راه انداختن کمپینی جهانی، این عنوان را به دســت 
بیــاورد. به گزارش دیلی میل، ایــن برنامه پانورامای 
بی بی ســی را که با عنوان »فیفا، ســپ بلاتر و من« 
ساخته شده، اندرو جنینگز ساخته است که به عنوان 
گزارشــگری محقق و کهنه کار شــناخته می شود. 
رســوایی فیفا هفته پیش و پس از اعلام اســامی 16 
مقام بالارتبه کونکاکاف در رســوایی های اخیر، بالا 

گرفته است.

لستر می تواند قهرمان لیگ 
برتر شود

سرمربی پیشین تیم فوتبال منچســتریونایتد گفت 
لسترسیتی ظرفیت قهرمانی در رقابتهای این فصل 
لیگ برتر را دارد. تیم فوتبال لستر با برتری ۳ بر صفر 
مقابل سوانزی با دو امتیاز اختلاف نسبت به آرسنال 
صدرنشــین رقابتهای لیگ برتر اســت. ســرآلکس 
فرگوســن در خصوص این تیم گفــت: کلودیو رانیه 
ری در فصل نقل و انتقالات ژانویه به مالکان باشگاه 
چه می گوید؟ اگــر من جای او بودم به آنها می گفتم 
در نقل و انتقالات زمستانی، تیم خود را تقویت کنند 
چون این یک موقعیت بزرگ اســت. آنها با روشی که 
در حال حاضر بازی می کنند می توانند قهرمان لیگ 
برتر شوند. مساله این است که آیا مالکان باشگاه پول 
دارند؟ من فکر مــی کنم دارند.  وی افزود: آیا آنها به 
مربی خود اعتماد می کنند؟ این مشــکلی است که 
همیشــه در مورد مربیان وجود دارد چون اوست که 
تیــم را می چیند. اضافــه کردن بازیکنان بیشــتر به 
تیم، مشــکل خودش را بیشــتر می کند. با این حال 
فکر می کنم اگــر رانیه ری می خواهد قهرمان لیگ 
برتر شــود باید به تیمش بازکین اضافه کند چون این 

شانس بزرگی است.

لیونل مسی برای رونالدینیو 
هدیه فرستاد

ســتاره آرژانتینی تیم فوتبال بارسلونا برای هم تیمی 
برزیلی قدیمی خود هدیه فرستاد. لیونل مسی برای 
رونالدینیــو یک پیراهن امضا شــده بارســلونا هدیه 
فرســتاد. این دو از ســال ۲004 تا سال ۲008 با هم 
همبازی بودند. رونالدینیو از دریافت هدیه مسی ابراز 
خوشحالی کرده است. وی این پیراهن را به مسئولان 
تلویزیون بارســا ارائه کرده تا آنها در سفر به میامی در 
دهمین سالگرد پیروزی ۳ بر صفر مقابل رئال مادرید، 
آن را به دست رونالدینیو برسانند. مسی زمانی که 16 
ســال بیشتر نداشت به رختکن بارســا پا گذاشت و از 
جانب رونالدینیو مورد حمایت واقع شد. رونالدینیو که 
اکنون ۳5 ساله است از طریق اینستاگرام خوشحالی 

خود را از بابت دریافت این هدیه ابراز کرده است.

روزهای سخت کاپیتان
روزهای سخت کاپیتان تیم ملی در ام صلال خیلی زود شروع شد. از همان روزی که 
به این باشگاه پیوست. تیموریان خیلی زود در تمرینات متوجه شد که اویگون سرمربی 
ترکیه ای روی او نظری ندارد، چون باشگاه این بازیکن را جذب کرده است. در هفته 
سوم بود که اویگون در جلسه ای با معاون ورزشی باشگاه ام صلال، از او خواست تا 
زمینه را برای جدایی تیموریان و خرید بازیکنی جدید مهیا کند. اما به دلیل فشارهای 

باشگاه، تیموریان ماند اما گویا عمر همکاری او با این باشگاه تا پایان نیم فصل 
خواهــد بود. امروز یکی از روزنامه های قطری هم این خبر را تائید کرد و 

نوشت: »اویگون از همان ابتدا قصد داشت تیموریان را کنار بگذارد و 
بازیکن مورد علاقه اش را بیاورد. او با تیموریان و جرمی دو بازیکنی 

که باشگاه آنها را جذب کرده، رابطه خوبی ندارد.«  خبرهای رسیده 
از قطر حکایت از آن دارد که تیموریان باید در ژانویه ساکش را بردارد 
و از ام صلال برود. هدف این بازیکن آن اســت که در نیم فصل به 

باشــگاهی در قطر منتقل شود. بدین ترتیب احتمال انتقال قرضی 
تیموریان به یکی از باشگاههای لیگ ستارگان وجود دارد. 

باید دید مذاکرات دو طرف چگونه پیش خواهد رفت.

پایان عصر پرتغالی ها؟!
تونی از تراکتورسازی جدا شد

سلسله اتفاقات عجیب و غریب در فدراسیون جودو سرانجام 
منجر به برکناری رئیس این فدراســیون شــد. صبح امروز 
در حکمی از ســوی وزیر ورزش و جوانان، رشید خدابخش 
به عنوان سرپرست فدراســیون جودو منصوب شد. پایگاه 
خبری وزارت ورزش و جوانان با انتشــار این خبر مدعی شد 
این اتفاق بعد از قبول استعفای محمدعلی رستگار از ریاست 
فدراســیون جودو اتفاق افتاده اســت. به هر روی محمود 
گودرزی امروز طی حکمی و با پیشنهاد معاون توسعه ورزش 
حرفه ای و قهرمانی، رشید خدابخش را به عنوان سرپرست 
این فدراسیون منصوب کرد. رئیس اداره تربیت بدنی استان 
های مازندران، آذربایجان شرقی، فارس، مدیریت اداره کل 
ورزش و جوانان اصفهان و نایب رئیسی فدراسیون کاراته از 

جمله سوابق رشید خدابخش است.

رستگار پس از برکناری: استعفا نداده ام
رییس سابق فدراسیون جودو با تاکید بر این که در شرایط 
کنونی استعفایی نداده اســت که با موافقت وزارت ورزش 
و جوانان روبرو شــود، گفت: مســئولان این وزارتخانه در 
طول روز های اخیر بارها به من فشــار آوردند تا با بازگشت 
میراســماعیلی موافقت کنــم و دلیل ایــن تغییر موضع را 
نمی دانم. محمدعلی رستگار درباره موافقت وزارت ورزش 

و جوانان با استعفای او از سمت ریاست فدراسیون جودو، 
اظها ر کرد: من در شــرایط فعلی هیچ استعفایی نداده ام و 
این که گفته می شــود به تازگی از ریاست فدراسیون جودو 

استعفا داده ام به هیچ وجه درست نیست.
رییس ســابق فدراسیون جودو خاطر  نشــان کرد: چهار ، 
پنج ماه پیش به خاطر برخی مشــکلات از سمت ریاست 
فدراســیون جودو اســتعفا دادم، اما پــس از آن با توجه به 
جلســاتی که با مســئولان وزارت ورزش و جوانــان برگزار 
کردیم قرار شد با تقویت کادر مدیریتی فدراسیون و انجام 
برخی از اصلاحات به کار خود با قوت ادامه بدهم. من نیز 
این کارها را انجام دادم و به نظرم همه چیز به خوبی پیش 
می رفت تا این که بحث مصوبه هیات رییســه فدراسیون 
مبنی بر لزوم برکنار کردن آرش میراسماعیلی، نایب رییس 

فدراسیون به وجود آمد.
وی افزود: هیات رییسه تشخیص داد با توجه به مشکلاتی 
که در راه همکاری ما با میراسماعیلی وجود داشت او دیگر 
به همکاری خود با فدراســیون ادامــه ندهد و من نیز قبل 
از این که حکــم برکناری او را اعلام کنــم طی نامه ای به 
معاونت ورزشی وزارت ورزش و جوانان این موضوع را اعلام 
کردم و حتی با نصرالله ســجادی، معاون ورزش حر فه ای 
و قهرمانی ایــن وزارتخانــه درباره این موضــوع دیداری 

حضوری داشــتم و پــس از گرفتن موافقــت این موضوع 
را اعلام کــردم. با توجه به این که از طــرف مجمع به بنده 
درباره دبیر و نایب رییس فدراســیون اختیار تام داده شده 
بود، برای برکناری میر اسماعیلی دیگر نیازی به برگزاری 
مجمع نبود. رســتگار با بیان این که پیــش از برکناری میر 
اسماعیلی، مسئولان وزارت ورزش و جوانان بارها خواهان 
برکناری این شخص شده بودند، خاطر نشان کرد: من به 
هیچ وجه تصــور هم نمی کــردم وزارت ورزش با برکناری 
میراسماعیلی مخالفت کند، اما متاسفانه آنها یک روز پس 
از اتخاذ این تصمیم از سوی ما، به صورت رسمی و طی یک 
بیانیه با تصمیم هیات رئیسه مخالفت کردند و پس از آن نیز 
در طول چند روز اخیر چندین بار فشــار آوردند تا با بازگشت 
میراسماعیلی به فدراسیون موافقت شود، اما از آنجایی که 
این برکناری بر اســاس مصوبه هیات رییسه بود من نمی 

توانستم به سادگی آن را زیر پا بگذارم.
رییس سابق فدراسیون جودو با تاکید بر این که استعفایی 
در شــرایط فعلی نداده اســت، گفت: واقعا نمی دانم چرا 
مســئولان وزارت ورزش و جوانان به یکبــاره تغییر موضع 
دادند و در حالی که بارها خواستار برکناری میراسماعیلی 
شــده بود، اما بــه یکبــاره از او حمایت کردنــد. از این نوع 

تصمیم گیری در وزارت ورزش واقعا متعجبم.

زلزله در جودو

ورزش


